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Benvolguts i benvolgudes,

Deixàvem enrere una ben lluïda 25a edició de la Fira de Sant Antoni, acompa-
nyats pel President de la Generalitat Quim Torra, quan va passar la maleïda “Glò-
ria”, un dels episodis de pluges més forts dels darrers 100 anys.
Passat aquest temporal, val més que ens fem a la idea que ens enfrontem a 
noves amenaces globals que haurem de combatre conjuntament, implicant-nos 
tots, administracions i ciutadania. Ja no es parla de canvi climàtic sinó d’acció 
climàtica, perquè el canvi climàtic ja és un fet científicament demostrat, per tant, 
ens cal entre tots dur a terme accions que en frenin o minimitzin les conseqüèn-
cies.
Una bona mostra de col·laboració ha estat els prop de 150 voluntaris i voluntàries 
que els dies 8 i 9 de febrer van estar treballant en equip recollint plàstics i altres 
artefactes de tota mena a les lleres del Ter i Riera d’Osor. Un gran agraïment per 
a tots ells i elles! Tornarem a organitzar un segon cap de setmana de recollida 
de deixalles entre els dies 8 i 10 de maig, dins la setmana europea dels residus, 
“Let’s Clean Europe”.
També vull felicitar públicament, per l’excel·lent treball en equip realitzat, als 
agents de la nostra Policia Local, que van estar treballant quasi sense descans 
els dies dels aiguats. I agrair als Mossos de l’ABP de la Selva per la coordinació 
amb la policia i seguiment de l’emergència.
Tornant al tema del Canvi Climàtic, la Generalitat va celebrar la 1ª Cimera Cata-
lana d’Acció Climàtica el proppassat dia 17 de gener per presentar les mesures 
que podíem aplicar les administracions públiques. Amb l’equip de govern hem 
decidit fer els tràmits d’adhesió de l’ajuntament d’Anglès als compromisos d’ac-
ció climàtica. De fet, ja feia temps que estàvem treballant en el sentit d’optimitzar 
la despesa energètica, posant lluminàries més eficients i estudiant la possibilitat 
d’implantar sistemes “intel·ligents” de control. Properament també posarem el 
focus en el reciclatge i la gestió de residus, demanant-vos una col·laboració molt 
activa. 
Al ple del 18 de febrer, es va aprovar el projecte de millora de l’eficiència energèti-
ca de l’enllumenat públic del nostre municipi, que contempla canviar lluminàries 
i renovar o reparar tots els quadres elèctrics. També es va aprovar en aquest 
mateix ple l’inici de la licitació que surt a concurs amb un topall de 1.038.131,80 
€. La subvenció de l’Institut per a la Diversificació i l’Estalvi de l’Energia (IDAE) 
cobreix la meitat del cost de substitució de les lluminàries. Esperem poder iniciar 
les obres abans de l’estiu.
Pel que fa a la “plaça dels Palillos”, un cop acabada la fase de licitació, a la qual 
es van presentar 5 empreses, l’obra acaba de ser adjudicada a la millor oferta 
econòmica que ha fet l’empresa Pere Boada Comas S.L. per valor de 91.880 
€ (lots de moviment de terres i obres i lot d’enllumenat). Els lots de jardineria i 
senyalització viària han estat adjudicats a Excavacions Ampurdan per 2440 €.
També s’ha iniciat el concurs per la redacció del projecte bàsic i executiu, així com 
la direcció de les obres, de millora del sanejament municipal (fase 1), relatives 
a les actuacions 12-16 i 19-20 del Pla director de clavegueram (passatge entre 
el carrer Sant Miquel i Eixample, carrer Pius XII, plaça del Remei, Carrer Sant Mi-
quel, carrer Indústria, carrer del Nord i carrer de la Verneda).
Per altra banda, estem a l’espera de les resolucions de dues subvencions im-
portants: el Pla Únic d’Obres i Serveis de la Generalitat i el Pla d’Especialització 
i Competitivitat Territorial amb Fons Europeu als quals vam presentar projectes 
per dur a terme més millores al poble. Esperem poder donar-vos bones notícies 
en aquest sentit al proper butlletí.
I amb tanta feina, també fa falta una mica de “rauxa”. S’apropa el carnaval, la 
caminada solidària d’Oncolliga, el Bug Festival… i ja tindrem l’estiu a tocar ;)

Com m’heu sentit a dir molts de vosaltres: “Seguim”!

Salutació
Substitució senyalització malmesa

En diversos carrers la senyalització és vella i està malme-
sa. Per part de la brigada municipal s’ha fet una compra 
de senyals, pals i pilones per tal de procedir a canviar i 
adequar aquesta la senyalització.

En aquest sentit ja s’han fet actuacions en els carrers 
Verneda, Sant Miquel, Triassa, Pàrquing de l’escola Pom-
peu Fabra entre d’altres.

Reparació embornals

Us presentem les dades de neteja d’embornals que 
ens ha fet arribar l’empresa concessionària del servei 
d’aigües. En els dos quadres que us adjuntem podeu veu-
re, per una banda, les actuacions fetes durant el quart 
trimestre del 2019 i per l’altra el resum d’actuacions fe-
tes els darrers anys.

Bancs

S’ha fet també una compra de bancs per canviar els 
malmesos i també instal·lar-ne de nous. Els bancs nous 
s’han instal·lat en el carrer comerç i en la zona esportiva i 
ben aviat n’hi haurà també en els patis de la llar d’infants 
i del Pompeu Fabra.
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PRESSUPOSTOS 2020

• Què pretenem aconseguir:
– Servir a les persones:
• Incrementant un 14% les partides de serveis socials
• Ensenyament i esports augmenten un 10,1%
• Policia puja el 20% el seu pressupost
• Condicionar 2 pisos per a usos socials per 70.000 €

– Dinamitzar el nostre poble:
• S’inicia un projecte amb finançament Europeu per con-
tinuar desenvolupant el nostre potencial Cultural i Indus-
trial 
• El pressupost de Cultura augmenta gairebé un 3%
• Es mantenen les aportacions per Fires, Festes i Mer-
cats.
– Mantenir i millorar les infraestructures i edificis:
• Clavegueram (450.000 € / Subvenció 175.000€)
• Enllumenat (Inversió>1.000.000 € / Subvenció 
>560.000€ / Estalvi Anual > 60.000 €)
• Burés – Nau 3: Teulades, climatització, insonorització 
(450.000 € / Subvenció >175.000€)
• Pla d’accessibilitat dels edificis i els carrers

• Criteris emprats:
• Prudència en els ingressos
• Consideració exhaustiva de les despeses
• Contingència en el pressupost fruit de la política de 
l’equip de Govern 
• Equilibri pressupostari

• COMENTARIS AL PRESSUPOSTOS:
 
- INGRESSOS:
• Els impostos incrementen un 2,2% fruit de l’augment 
del 3% de l’IBI (contribució) per tal de poder assumir 
les inversions i despeses necessàries per millorar els 
serveis al poble.
•L’increment del 2,5% de Taxes es deu bàsicament 
a l’augment d’activitat i en un petit percentatge a 
l’augment del 2,5% dels preus de la Llar d’Infants (aug-
ment molt inferior al dels costos de prestació del mateix 
servei).

– DESPESES:
• La despesa de Personal creix més de 235.000 € fruit 
de l’increment produït per la Valoració de llocs de tre-
ball realitzada, de l’increment previst del 2,5% pel 2020 
i de la dotació d’una plaça d’arquitecte (60% jornada), 
un agent de policia i la consolidació de les places de 
tècnic de gestió de secretaria, TAG d’intervenció i peó 
de brigada.

• Eines desenvolupades com a punt de partida:
• Plans directors i projectes de: Sanejament, Lluminària, 
Quadres elèctrics
• Previsió de conservació dels Edificis, carrers
• Pla d’acció 2019-2023

• Els serveis externs augmenten en 117.000 € fruit bà-
sicament de:
• Increment de 83.000 de les despeses de deixalles 
(cànon i recollida). Aquí volem fer una crida a tothom 
perquè recicli més i millor, per tal d’evitar que als anys 
vinents hàgim d’augmentar el preu d’aquesta taxa.
• Increment  de 41.500 € en estudis i treballs 
d’urbanisme, bàsicament el pla d’accessibilitat d’edificis 
públics i carrers i projectes de rehabilitació.
• Disminució de 20.000 € en enllumenat, fruit de les 
inversions previstes, pel 2021 i següents l’estalvi serà 
superior als 60.000 € respecte al 2019.

APROVATS PER:
- 9 VOTS A FAVOR DE JUNTS PER ANGLÈS
- 4 ABSTENCIONS DE PAU
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Protocol d’actuació per nius de ves-
pa asiàtica

La vespa asiàtica (Vespa velutina ni-
grithorax) és una espècie exòtica in-
vasora que ha arribat per quedar-se 
a casa nostra. El principal perill de 
la vespa asiàtica és per als altres in-
sectes del nostre ecosistema, espe-
cialment les abelles de la mel, de les 
quals s’alimenta.

No és una espècie més verinosa ni 
més agressiva que les vespes autòc-
tones. Potser la seva picada és una 
mica més dolorosa, però en general, 
davant la presència d’individus i/o 
nius de vespa asiàtica, cal actuar 
com ho faríem amb qualsevol vespa 
o abella. Cal tenir en compte que, si 
som davant d’un niu i les vespes se 
senten amenaçades, ens poden ata-
car molts exemplars alhora. Per tant, 
el més prudent és no apropar-se al 
niu i, sobretot, no manipular-lo.

Les vespes asiàtiques fan dos tipus 
de nius: els primaris (més petits i res-
guardats de la pluja) i els secundaris 
(molt més grans i generalment en un 
lloc elevat, però també es poden tro-
bar a nivell de terra).

Nius primaris o embrionaris
A la primavera, les reines que han 
passat l’hivern amagades inicien 
una nova colònia construint petits 
nius, dins els quals la reina cria les 
primeres vespes obreres, que seran 
les que més endavant, després de 
l’estiu, construiran el niu secundari o 
definitiu. Aquests nius es poden tro-
bar en cornises de teulades, garat-
ges, porxos o apiaris abandonats, i, 
per tant, en llocs habitats.

Nius secundaris
Són com una gran bola de paper i 
poden arribar a fer més de 60 cen-
tímetres de diàmetre. Normalment, 
els construeixen a les branques més 
altes dels arbres, però també es po-
den trobar en edificacions abando-
nades o, fins i tot, a terra.

Què haig de fer si detecto un niu a 
Anglès?

El portal de participació ciutadana 
som.angles.cat permet registrar nius 
de vespa asiàtica, localitzar-los en el 
mapa i adjuntar fotografies. Si detec-
teu qualsevol niu, us demanem que 
ho notifiqueu.

En cas de notificar-ho directament a 
la Policia Local, cal precisar al màxim 
la informació relativa a la localitza-
ció.

Tipus de senyalització:

Tots els nius notificats seran deguda-
ment senyalitzats amb els següents 
cartells informatius:

NIUS PRIMARIS o EMBRIONARIS 
EN ÈPOCA DE RISC

Un cop notificat, des de l’Ajuntament 
el senyalitzarem i activarem el se-
güent protocol d’actuació:

L’Ajuntament retirarà el niu sempre 
que es trobi en un espai públic dins 
el nucli urbà i es tracti d’un niu em-
brionari o primari actiu i detectat en 
època de risc (entre els mesos de 
maig i octubre).
Els nius primaris actius en espais pri-
vats urbans seran retirats pels pro-
pietaris voluntàriament o mitjançant 
ordre d’execució d’urgència dictada 
per l’ajuntament.

NIUS SECUNDARIS EN ÈPOCA DE 
RISC

L’ajuntament retirarà els nius se-
cundaris actius detectats en espais 
públics en època de risc (de juny a 
octubre) mitjançant empreses es-
pecialistes. També podrà fer-ho en 
espais privats en sòl urbà amb el 
consentiment del propietari (sempre 
i quan siguin nius actius en època de 
risc).
En sòl agrícola o forestal, es notifica-
rà al propietari i serà la seva respon-
sabilitat retirar-lo si està actiu. Si el 
propietari és desconegut o no es lo-
calitza, es farà mitjançant el procedi-
ment d’ordre d’execució d’urgència.

NIUS INACTIUS

Els nius inactius en espais públics 
que siguin fàcilment accessibles en 
alçada i representin un risc de cai-
guda sobre les persones (en espais 
concorreguts) seran retirats, però en 
canvi, els que siguin de difícil accés 
per alçada només se senyalitzaran.
En finques privades, s’avisarà al pro-
pietari, que podrà decidir retirar-lo o 
no en funció del risc que representi.
Els nius inactius acaben desfent-se 
amb la pluja i glaçades com passa 
amb el cartó deixat a la intempèrie.
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Agent cívic Salut, Sanitat i Serveis a les persones

AGENT CÍVIC A ANGLÈS DURANT AQUEST 2020

A partir del mes de Febrer el poble disposa d’un Agent 
Cívic,que es passeja per carrers per tal d’informar i edu-
car en matèria de civisme.

Que vol dir tenir un Agent Cívic al poble:
Els agents cívics són personal de l’àmbit de l’educació 
social que treballa en alguns municipis vetllant per una 
bona convivència entre la ciutadania, garantint que es 
compleixin les normes més elementals de civisme.  Mi-
tjançant eines educatives i pedagògiques, busquen in-
cidir en els àmbits de l’ús de l’espai públic, mobilitat, 
tinença responsable d’animals, consum responsable i 
informació.

El nostre Agent Cívic es diu Xavier i després d’estar uns 
dies acompanyant a la Policia Local per familiaritzar-se 
amb el poble ara ja ha començat amb les accions de 
conscienciació i reorientació de conductes incíviques.

RECOLLIDA SELECTIVA

REGIDORIA DE SALUT, SANITAT I SERVEIS A LES PER-
SONES

El dia 8 de març és el dia de la Dona. En l’origen de la 
commemoració del 8 de març com a Dia Internacional de 
les Dones, tradicionalment s’han destacat diversos fets 
puntuals: la vaga de les obreres tèxtils nord-americanes 
de 1857, l’incendi de la fàbrica «Cotton» o el de la «Trian-
gle Shirtwaist Company», de Nova York, el dia 25 de març 
de 1911 (indústria tèxtil on treballaven cinc-centes per-
sones, en la seva gran majoria dones immigrants joves).
En aquest darrer incident van morir 142 obreres que 
l’any anterior havien mantingut una important vaga per 
demanar millors condicions laborals.

És un bon dia per reflexionar sobre els avanços aconse-
guits, demanar més canvis i celebrar la valentia i deter-
minació de les dones que han jugat un paper clau en 
la història del seu país. També serveis per denunciar el 
masclisme i els micromasclismes.

Per commemorar aquest dia, des de la regidoria 
d’Igualtat, juntament amb diverses Entitats del poble es 
durant a terme durant la setmana del 2 al 8 de març di-
ferents activitats: exposició, recital de poesia, lectura del 
manifest, cadena de dones. Veure el programa al costat 
d’aquest texte. 

                          ____________________

Durant aquest trimestre, juntament amb la regidoria de 
Joventut i conjuntament amb les regidories de La Cellera 
i Bonmatí s’ha programat un curs, impartit per la Cambra 
de Comerç, d’Auxiliar de magatzem i atenció al client, 
amb certificat de carretó elevador que es durà a terme 
del 20 d’abril al 12 de juny destinat a joves de 16 a 29 
anys que no estiguin treballant. Amb aquest curs volem 
donar una oportunitat a aquells joves que es troben en 
situació d’atur i sense estudis.

L’únic requisit que ens posa la Cambra de Comerç és que 
es necessita un grup mínim de 10 persones, per tant, si 
coneixeu algú que hi pugui està interessat que s’adreci 
a la Tanit (620203300) o a la Liliana (650376300). Us 
hi esperem!

També s’està treballant, aquesta vegada juntament amb 
la Regidoria d’esports per realitzar diferents activitats 
durant la setmana de l’Activitat Física que tindrà lloc el 
6 d’abril.

Esperem que amb totes les activitats i accions que es 
duen a terme des de la Regidoria de Sanitat, salut i ser-
veis a les persones contribuïm a millorar el benestar de 
la nostra població.

Avui dia, quasi tothom, de qualsevol edat, té un mòbil amb 
WhatsApp. Tot i que difonem informació d’interès del po-
ble per Facebook, Twitter, Instagram i Telegram, encara 
no arribem a tothom. Recentment, durant l’episodi dels 
aiguats, el WhatsApp va ajudar molt.

Per arribar a moltíssima més gent en cas d’una emergèn-
cia o amenaça de seguretat ciutadana, hem decidit im-
plantar un canal de missatges unidireccional. D’aquesta 
manera, en cas de necessitat, l’ajuntament podrà enviar  
avisos o informació a molta gent de cop i tu ho rebràs di-
rectament al WhatsApp del teu mòbil. Fàcil, no?

Per apuntar-te, hi ha dues maneres:

1. 
Si reps un missatge d’una persona o grup 
proper amb les indicacions per sol·licitar la 
inclusió al canal, segueix les instruccions. 
De fet, hi haurà un enllaç que, si el cliques, 
enviarà automàticament un missatge al 
número de telèfon del canal sol·licitant ser 
informat i autoritzant l’ajuntament a enviar-
te missatges. L’ajuntament et respondrà 
indicant-te que guardis el número als teus 
contactes i t’informarà de com es tracten les 
teves dades. De fet, no cal que en cap mo-
ment ens diguis el teu nom ni cap altra dada 
que no sigui el teu telèfon.

2. 
Desa el número 606 71 03 55 als teus 
contactes i posa-li el nom CANAL WHATS-
APP SEGURETAT CIUTADANA D’ANGLÈS. Tot 
seguit, envia el missatge següent: “Hola, 
m’agradaria estar al dia de la informació 
important del municipi d’Anglès i autorit-
zo a l’ajuntament a enviar-me missatges a 
aquest número de telèfon”. A partir d’aquí, 
l’ajuntament t’informarà només de temes 
importants relacionats amb la seguretat o 
emergències

Recorda que per comunicar incidències a la 
via pública hi ha el portal som.angles.cat o 
els canals habituals (telèfon, email dels re-
gidors, recepció de l’ajuntament…). Aquest 
número no és per enviar missatges normals 
sobre coses quotidianes. Serà només per a 
temes importants.

Canal de difussió a Anglès
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Glòria Glòria
El 18 de gener ja vam començar a rebre alertes del CE-
CAT, tant per e-mail com per SMS. Pronosticaven vents 
forts de 72 km/h i feien una prealerta d’inundacions 
dient que el dimarts i dimecres següents s’esperaven 
més de 100 mm de precipitacions acumulades en 24 
hores.

El 19 de gener el CECAT ens va enviar 7 alertes, totes 
relacionades amb risc de neu, inundacions i vent fort. La 
setmana del 20 de gener s’anunciava moguda i de risc 
elevat per a les persones que haguessin de fer desplaça-
ments, però també per als ajuntaments. Ens vam proveir 
de sal i vam tancar els Jardins de Can Cendra durant la 
ventada. També vam fer difusió per xarxes dels consells 
de seguretat durant les ventades, nevades i inundacions.

El 20 de gener, de nou, vam rebre 8 alertes més. Van 
començar a arribar al migdia. Anunciaven nevades a di-
verses zones. Dues hores més tard, recomanaven vigilar 
augments sobtats de rius i rieres. Ja plovia, però no sem-
blava res d’extraordinari. Altres vegades també havíem 
tingut plogudes tipus “tromba d’aigua”. Aproximadament 
cada hora, seguíem rebent missatges de seguiment. 
Aquella nit, el vent va bufar molt fort i va continuar plo-
vent. Els agents van vigilar el passallís de la Riera d’Osor 
i van anar vigilant diferents punts baixos.

El 21 de gener ja ens vam llevar amb una primera alerta 
del CECAT a les 5.56 del matí i n’hi va haver 8 durant tot 
el dia. Avisaven de cabals creixents de rius i rieres però a 
Anglès encara no es notava res, tot i que estàvem alerta. 
Unes hores més tard, al voltant de les 8 del matí, Red 
Eléctrica informava per correu electrònic que hi havia 
300.000 llars a la província de Girona sense subminis-
trament elèctric i que havien de realitzar talls rotatius. 
El tall elèctric va afectar els dipòsits de gas i en conse-
qüència, ens vam quedar sense subministrament de Gas 
Natural durant unes hores. Tot i que l’ajuntament no té 
el control sobre el gas i la llum a les llars, vam intentar 
informar mitjançant xarxes, tot i que la informació de les 
companyies subministradores era escassa.

A les hores successives, Red Eléctrica va anar restablint 
progressivament el servei. Cap al migdia, rebíem una 
nova alerta amb risc elevat de desbordament de rius i 
a mitja tarda s’activava el pla INUNCAT, recomanant ex-
plícitament evitar els desplaçaments interurbans i re-
comanant també no realitzar activitat ordinària escolar 
l’endemà. També vam rebre un correu electrònic del De-
partament d’Ensenyament alertant sobre la situació me-
teorològica excepcional que es podia produir l’endemà i 
recomanant tancar les escoles per evitar desplaçaments 
d’alumnes i docents. El transport escolar va quedar 
anul•lat a tota la comarca.

A l’Institut, la majoria de docents vénen d’altres pobles i a 
les escoles primàries, en un gran percentatge, també. La 
Llar d’Infants era l’única que podia oferir serveis mínims, 
atès que la majoria de mestres i infants són d’Anglès. A 

mesura que l’alerta per neu i per vent anava disminuint, 
l’alerta per inundació anava creixent hora rere hora. En-
tre serveis i trucades, els agents vigilaven els punts on 
podien produir-se problemes de crescudes.

La nit del 21 al 22, a les 4.13 el CECAT informava que 
s’havia superat el nivell de perill a la Riera d’Osor. L’agent 
Grabulosa va anar a buscar a la família que viu al Molí 
de Perarnau, ja que la riera havia crescut sobtadament, i 
els va portar a comissaria mentre s’esperava la disponi-
bilitat d’una habitació a una de les Fondes. Poc després, 
acompanyat dels bombers, va anar a rescatar a una sen-
yora que viu a una masia propera a la llera de la riera, 
del costat de La Cellera. L’aigua havia arribat al llit de la 
senyora que s’havia despertat i havia pogut trucar. Quan 
l’agent i els bombers hi van arribar, la senyora tenia, li-
teralment, l’aigua al coll i es van haver de submergir per 
poder entrar a la casa i rescatar-la. Per sort, tot va que-
dar en un ensurt.

A les 7 del matí, el regidor d’obres, el Sergent en Cap 
Bohórquez i jo (l’alcaldessa), vam anar al pont de la Riera 
d’Osor a valorar la situació. Els troncs arrossegats per 
la crescuda de la Riera havien fet una mena de presa, 
impedint la circulació de l’aigua més enllà del pont, i el 
nivell estava pujant de forma alarmant. Una mica més 
lluny, passat el pont de la C63 que comunica Anglès 
amb La Cellera, la carretera estava inundada i no es po-
dia passar. El cap de policia local va avisar els Mossos 
d’Esquadra que van venir i es van col·locar a la rotonda 
de la Burés per impedir el pas als conductors que vol-
guessin anar en direcció a Olot.

Cap a les 8 del matí, van anar arribant la resta de regi-
dors de l’equip de govern. El regidor de patrimoni va tru-
car a excavacions Bassas per demanar urgentment una 
màquina amb braç per començar a retirar els troncs que 
s’estaven acumulant i van venir de seguida. Una estona 
després, un arbre de grans dimensions va impactar con-
tra el tub d’abastament d’aigua potable de Girona que 
discorre paral·lel al pont de la Via Verda, rebentant-lo. Im-
mediatament, l’aigua va començar a brollar com si fos un 
sortidor. Vaig trucar a l’ACA per informar de la situació i 
demanar que tallessin l’aigua provinent del Pasteral. La 
grua amb braç anava retirant troncs i va poder netejar el 
primer tram del pont entre el primer i segon pilar però 
més cap al mig del pont, no hi podia arribar i el pont tam-
bé va cedir en aquest punt. El tècnic de l’ACA, que mit-
ja hora després de la trucada ja estava sobre el terreny, 
va sol·licitar una grua amb un braç el més llarg possible. 
Aquesta va arribar cap al migdia i va continuar els tre-
balls de retirada de troncs durant tot el dia, fins a la posta 
de sol. Hi havia els agents Marly i el Sergent Bohórquez 
vigilant la carretera de Sant Julià i coordinant-se amb els 
mossos. Als agents Gonzalez i Rigau no els tocava treba-
llar però es van presentar voluntaris per ajudar. Ens vam 
quedar tots, durant tot el dia, vigilant a diferents punts, 
no gaire lluny del pont, amb la humitat fins al moll dels 
ossos, i seguia plovent i plovent, plovent i plovent…

Cap al final del dia va venir a visitar-nos el President de 
la Diputació i li vam ensenyar la inundació del pavelló, 
dels baixos de la piscina i les destrosses a la Via Verda. 
Vies Verdes depèn de Diputació i de seguida ens va dir 
que els desperfectes del pont els assumirien ells. Sobre 
el parquet del pavelló i la maquinària de la piscina, ens 
va tranquil·litzar assegurant que hi hauria subvencions. 
Vam anar cap a casa just després perquè la màquina ja 
havia acabat amb la retirada de troncs i ja quasi no hi ha-
via tap. L’aigua circulava sense embús i el nivell s’havia 
equilibrat a un costat i altre del pont.

Pensàvem que ja havia passat el pitjor, però tot just vam 
tenir temps de prendre una dutxa calenta i un bon plat de 
sopa. De sobte, amb el pijama posat, rebo una trucada 
d’un número llarguíssim que no tenia entre els contactes 
coneguts. En respondre, una gravació de veu desconegu-
da i robotitzada deixava anar un missatge que glaçava la 
sang. En lloc de rebre l’enèsim SMS i e-mail del CECAT, 
tots els alcaldes de la conca del Ter havíem rebut una 
trucada que ens deia: “EMERGÈNCIA INUNCAT: Es pre-
veu una inundació imminent similar al període de retorn 
de 100 anys. Recomaneu a la població propera a la zona 
inundable que no dormin en plantes baixes i evacueu les 
persones que visquin a les zones properes al riu o en zo-
nes marcades com de risc al mapa Inuncat. Premeu una 
tecla del 0 al 9 per confirmar que heu entès el missatge”.

Automàticament, pijama fora, trucada del Sergent, mis-
satge al grup de regidors de govern i en marxa un al-
tre cop, que havíem de muntar un centre de comanda-
ment avançat a l’Escola Pompeu Fabra en temps rècord 
i anar a avisar als possibles afectats! Al mateix temps, 
enviàvem missatges a xarxes i a grups de WhatsApp amb 
les recomanacions rebudes pel CECAT. Moltes persones 
solidàries que viuen a parts no inundables van respon-
dre als missatges oferint habitacions de casa seva si era 
necessari. 

La regidora d’activitats esportives, la meva filla i jo vam 
acompanyar a l’agent Grabulosa i al Sergent en Cap a pi-
car les portes de les masies que hi ha a la vora del riu, a 
la gent que de vegades dorm als horts i als habitants del 
carrer de les fàbriques. Vam picar porta per porta, con-
vidant-los a venir al col·legi. Molts deien que si veien que 
l’aigua pujava, ja pujarien als pisos de dalt. En paral·lel, 
les trucades al número de la policia augmentaven i la 
regidora es va ocupar d’atendre-les totes.

Al mateix temps, la regidora de Salut, la de Medi ambient 
i el regidor d’Ensenyament es van ocupar d’obrir el gim-
nàs de l’escola i engegar la calefacció. Al cap d’una esto-
na tots els regidors/es estaven també al col·legi, portant 
mantes, cafetera i begudes. El propietari del supermer-
cat “Fruites i Verdures Anglès” va portar sucs, galetes, 
patates i una caixa de fruita variada que va dir que ens 
regalava. L’escola Pompeu Fabra s’havia convertit en un 
centre de comandament, amb el document imprès del 
Pla d’Emergències i els plànols d’inundabilitat del muni-
cipi. Si es complien les prediccions, l’aigua inundaria una 

part important dels horts, arribaria molt a prop del carrer 
de les fàbriques, i a prop de les masies de Can Biel i La 
Farga,  però difícilment passaria la carretera N141.

Els Mossos van arribar sobre les 22h aproximadament 
i vam repassar amb ells i els agents locals el plànol de 
risc d’inundacions. Els vam explicar que ja havíem avi-
sat als veïns tal com havia dir el Cecat. Van respondre 
que acabaven de rebre instruccions de confinar la gent 
i reallotjar els que vivien en zones inundables, així que 
vam tornar a anar a les masies i als pisos per treure la 
gent que viu a les plantes baixes. Als horts ja no hi havia 
ningú. Unes 25 persones van acabar passant la nit al 
Pompeu Fabra. Durant tota la nit la policia havia estat 
vigilant el curs del Ter i la Riera d’Osor.

L’endemà cap a les 6 h rebíem un nou missatge del CE-
CAT dient que l’aigua ja no pujaria més i que s’aixecava el 
confinament. Vam dir a la gent que dormia al col·legi que 
ja podien tornar a casa seva. A les 7 del matí però, cons-
tatàvem amb preocupació que l’aigua del Ter començava 
a passar per sobre de la Ctra. de Sant Julià. Vaig trucar al 
CECAT per avisar que a Anglès el cabal estava augmen-
tant en aquest punt. Els dos cotxes de la policia anaven 
d’un punt a l’altre constantment. A mesura que avança-
va el matí, l’aigua anava pujant a un ritme preocupant. 
Estava arribant molt a prop de Can Biel a pocs metres i 
la Ctra. de Sant Julià ja era intransitable. Cap a mig matí 
ens van alertar que el pantà havia superat el 100% de 
la seva capacitat i vessaria, assolint un cabal de 1300 
m3/s a la nostra localitat. Per tenir una referència, el ca-
bal normal del Ter no sol passar gaire dels 25 m3/s!

Vam anar amb la policia a verificar que als horts no hi 
quedava ningú. Alguns propietaris hi havien deixat ani-
mals tancats, com un cavall que, pobret, feia estona que 
se’l veia nedant sense tocar de peus a terra i encerclat 
per una tanca. En Josep M.Expòsit que estava per allà 
es va treure la roba, es va posar dins l’aigua glaçada i 
va nedar fins a la tanca, intentant obrir-la. Com que no 
va poder, va optar per desencaixar la porta i retirar-la. 
El cavall estava molt pendent dels seus moviments per 
poder sortir. Sabia que en Josep Maria el venia a salvar i 
s’hi havia acostat. Finalment, el cavall va poder sortir de 
la zona inundada i tocar terra ferma, gràcies a la valentia 
i resistència d’en Josep M. És una escena que els que la 
vam presenciar no oblidarem mai!

Uns minuts després, ens alertaven d’una possible pare-
lla de persones grans que haurien quedat atrapades a 
casa seva a la N141 passat Antex. Hi vam anar ràpida-
ment amb la policia però quan vam arribar una patru-
lla de mossos ens va dir que ja havien estat rescatats. 
L’aigua del Ter havia travessat la carretera i no es podia 
anar cap a Girona.

Al mateix temps, Aqualia ens notificava que l’aigua del 
Ter havia submergit la bassa de captació i els pous 
d’abastament d’aigua, entrant aigua tèrbola en cano-
nades. El dipòsit de potabilització de l’aigua per sort es 
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troba en una altra zona elevada i aquest no havia pa-
tit danys però ja no podia bombar més aigua del Ter i 
per tant, la població depenia del contingut del dipòsit 
exclusivament. Unes hores després es van constatar la 
seriositat dels danys de tots els pous i bassa, però es 
va poder posar en marxa manualment la bomba del pou 
3 per bombar aigua a la potabilitzadora que ja estava 
molt baixa pel consum continuat dels habitants. Aquesta 
aigua que entrava amb tota la terbolesa de l’aiguat havia 
de ser potabilitzada dins el dipòsit ETAP però és un pro-
cés químic que pot durar hores o dies.

Al cap de poques hores, els nivells bacteriològics eren 
correctes però la terbolesa va perdurar durant uns dies 
més, fet que va provocar que l’aigua no es pogués beu-
re fins al cap d’uns tres dies passat l’aiguat. Anàvem 
informant mitjançant les xarxes. El mòbil treia fum i ha-
víem d’anar amb bateries externes per poder estar con-
nectats constantment. El servei d’atenció al públic de 
l’ajuntament va atendre unes 200 trucades en dos dies!

I finalment, després de la tempesta, per fi va sortir el sol!

A hores d’ara puc dir-vos que Vies Verdes ja disposa de 

la partida pressupostària per fer un pont nou que serà 
d’una sola peça, sense pilars i que la tramitació serà molt 
ràpida, la construcció ja serà una altra cosa. Pel que fa al 
pont de la C63 que comunica La Cellera i Anglès, Carre-
teres de la Generalitat van assegurar a Vies Verdes que 
senyalitzaran la zona, que són els titulars de la via, i que 
s’ocuparien de les mesures de seguretat pels vianants. I 
nosaltres, estem tramitant subvencions a la Generalitat, 
Estat i ACA per restablir les infraestructures malmeses 
com més aviat millor.

Va ser una experiència dura per a tots, però el treball en 
equip, el sentiment de pertinença a un poble i de pro-
tecció instintiva del que estimem, ens va fer més forts. 
Un de sol no fa res, però en equip, moguem muntanyes! 
Gràcies a tots i a totes els que heu format part, d’una ma-
nera o altra, de l’excepcional dispositiu de protecció i aju-
da ciutadana que es va muntar, sigui portant aliments, 
oferint casa seva, salvant animals o atenent a persones 
afectades.

Àstrid Desset, en nom de l’equip de l’ajuntament (treba-
lladors i regidors)
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Crònica del Ple ordinari de 26 de novembre de 2019

En primer lloc es van aprovar les actes de les sessions 
anteriors i es va donar compte dels decrets aprovats des 
de l’última convocatòria de la comissió informativa. Els 
decrets destacats van ser:

- decret 888 de 20/09 pel qual es va seguir el procedi-
ment de contractació obert simplificat per al servei de 
redacció d’un projecte d’obres de reforma i millora, 
projecte d’activitats i d’instal·lacions elèctriques de la 
zona esportiva municipal pel seu posterior control. La 
redacció del projecte ascendeix a 30250 iva inclòs i un 
cop el rebem, procedirem a la licitació de les obres de 
millora dels vestidors, el pavelló i la piscina municipal.

- decret 1016 de 31/10 pel qual s’encarrega un con-
tracte menor de serveis de redacció dels projectes de 
Reparcel·lació dels polígons d’Actuació Urbanísti-
ca PAU-04 “Pep Ventura” i PAU-05 “Puigventós” per 
4973,10 €.

- decret 1023 de 31/10 són ordres d’execució d’obres 
de conservació i manteniment de la seguretat, per 
presència de pous, forats i/o entrades a galeries ober-
tes sense protegir a la zona de les Mines del Sant Pare 
a diferents parcel·les del municipi.

A continuació es va donar compte de les actes aprova-
des de les Juntes de Govern local, de l’execució pres-
supostària i informes del 3r Trimestre de 2019 sobre 
la Llei de Morositat. El període mitjà de pagaments de 
l’ajuntament és de 59,49 dies.

Es va ratificar per unanimitat la modificació dels Esta-
tuts del Consorci del Ter arran dels acords adoptats per 
l’Assemblea en data 26 de setembre de 2019 per accep-
tar la incorporació de Campllong i Riudellots de la Sel-
va, així com per aprovar que els Consells Comarcals ara 
gaudeixin de veu i vot realitzant una aportació que serà 
fixada per l’assemblea.

Es va modificar l’assignació econòmica del regidor 
d’Obres i Serveis, Jordi Blanquez, ajustant-ho a la dedica-
ció real del regidor. Fins ara, cobrava 6000€ bruts anuals 
amb una dedicació de 10 hores setmanals. Ara passarà 
a cobrar 7800 amb una dedicació de 20 hores (que és 
la real). És un increment de 1800 € anuals (150€ men-
suals) bruts. El grup PAU es va abstenir.

Es va aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança 
Fiscal núm.16 reguladora de l’ocupació de domini públic 
local per fer-la més entenedora i més fàcil d’aplicar. Es va 
destacar el concepte 12 de la taula de tarifes d’ocupació 
de via pública: Runes, tanques, puntals, bastides, i altres 
instal·lacions anàlogues tindran una Tarifa mínima 10€ 
(no s’inclourà l’ocupació per motiu de descàrrega de 
llenya, gasoil, mobles i similars).

Seguidament, es va acordar per unanimitat l’increment 
del límit global de les gratificacions per serveis ex-
traordinaris de la policia local. L’alcaldessa va explicar 
que: “Al juliol el Ple ja va aprovar incrementar la partida 
d’hores extraordinàries de la policia a 15.000€ per cobrir 
les diferents baixes que hi ha hagut enguany. Un altre po-
licia ha hagut de ser operat i està en procés de recupe-
ració. Per poder arribar a final d’any amb tranquil·litat cal 
incrementar aquesta partida en una quantitat de 10000 
més. Les bases de la convocatòria per a dues places 
d’agent funcionari de policia i d’una borsa d’agents in-
terins va ser aprovada a la passada junta de govern i 
s’ha iniciat el procediment de selecció amb la publicació 
de les bases. Possiblement al febrer podríem tenir dos 
agents funcionaris i 1 interí, atès que la sentència del 
TSJ que deia que no es podia tenir agents interins ha 
estat resolta pel Tribunal Constitucional en el sentit que 
sí que es poden tenir”.

A continuació el regidor d’Economia, Hisenda i Patrimoni 
va donar detalls de les bases d’execució, subvencions 
nominatives i del catàleg de llocs de treball del pressu-
post 2020. El regidor del grup PAU Sr.Callis va comentar 
que no veien bé la pujada de l’IBI i que en lloc de pujar 
l’IBI es podria baixar la partida de Gales. Els pressupos-
tos es van aprovar amb l’abstenció del grup PAU.

Es va aprovar per unanimitat el conveni de col·laboració 
en què s’estableixen les condicions d’adhesió al catàleg 
de béns i productes homologats i els subministraments 
d’adquisició centralitzada, entre l’Ajuntament i la Ge-
neralitat. El regidor d’economia, Sr. Bohigas va explicar 
que “Es tracta d’un conveni d’adhesió a les condicions 
de subministraments de la Generalitat per tal de poder 
comptar amb un subministrament de gasoil sense haver 
de fer nosaltres una licitació”.

Crònica del Ple ordinari de 28 de gener de 2020

Com és habitual en tots els plens ordinaris, el primer 
punt va ser l’aprovació de les actes dels plens anteriors. 
També es va donar compte dels darrers decrets i de les 
juntes de govern local.

A continuació es fa aprovar per unanimitat la correcció 
d’un error material d’un cèntim en el sumatori del pres-
supost de l’exercici 2020.

Es va aprovar per unanimitat el conveni de col·laboració 
entre l’Ajuntament d’Anglès i el Consorci de les Vies Ver-
des de Girona consistent en incloure el camí Vora Ter al 
projecte “Secrets de les Vies Verdes”. El camí ha que-
dat afectat pels aigüats però no és complicat restablir 
l’itinerari.

Es va aprovar també per unanimitat una modificació del 
conveni d’adhesió al catàleg de béns i productes homo-
logats i subministraments d’adquisició centralitzada sig-
nat amb la Generalitat.

Es va rectificar, amb els vots a favor de Junts per Anglès 
i l’abstenció de PAU, un error a l’ordenança fiscal de la 
piscina núm.14 modificant l’abonament trimestral de 
+65 anys familiar (màxim 2 persones + 65 anys) amb 
permanència mínima de 2 trimestres a 42,50.

Finalment, després del torn de precs i preguntes, 
l’alcaldessa va donar compte de les actuacions de gestió 
del risc durant la situació d’emergència viscuda a la po-
blació pel temporal Glòria.

GRUP PAU

Efecte Glòria Hi ha espais i edificis com l’escola Pom-
peu Fabre, la zona esportiva que n’han sortit perjudicats, 
desitgem els seus arranjaments, entenem que fent-ho 
guanyaríem en seguretat i salubritat, les ajudes de les 
administracions poden anar prou bé,

Plans d’autoprotecció de la presa de Susqueda. Des de 
la seva aprovació, PAU ha demanat fer un simulacre per 
tal d’avaluar-lo.

El Consorci del Ter, en els mitjans de comunicació, pre-
veu dues avingudes d’aigua a l’any. Vist el que ha passat, 
creiem que seria bo de BUSCAR UNA NOVA ubicació 
dels tancs de gas, que estan a tocar la riera d’Osor i a 
pocs metres del pont de la riera.

La variant. Que sigui una realitat com més aviat millor. 
Podeu entrar a la pàgina web del nostre Ajuntament.

Festa de Cap d’Any. Com ja fa tres anys, el nostre jovent 
s’ha quedat sense poder celebrar-la al pavelló. S’ha ha-
gut d’espavilar fora d’Anglès. Creiem que el millor per al 
jovent és quedar-se al poble, i més en aquestes dates.

Destrosses al pavelló. Lamentem i condemnen les des-
trosses fetes al pavelló i a la piscina per Cap d’Any.

Pisos ocupats. No ens cansarem de demanar un segui-
ment, ja que això pot provocar un efecte crida.

Rates al centre del poble. Amb veïns vàrem donar l’avís 
a l’agent de torn i per escrit a les regidories pertinents.

Magatzem de l’Aliança. vàrem preguntar a l’equip de 
govern sobre l’oferiment que havien fet els pagesos per 
tal que l’Ajuntament se’l quedés. La resposta fou: “com 
que està en zona inundable, que comportaria despeses 
i, a més, solament s’hi pot destinar per a temes agríco-
les”.de moment no entre en els plans de l’ Ajuntament.

Augment dels impostos. Les mares -pares tindran que 
pagar més per portar els fill -lles a la llar d’ infants, també 
s’ apugen els impostos dels bens immobles , P.A.U. va-
rem demanar en un ple, que no era moment d’apujar-los, 
seguint l’exemple de pobles veïns que, fins i tot, alguns 
els han abaixat, però tot el grup de Junts per Anglès va-
ren votar a favor de l’augment. Els arguments de PAU no 
varen donar resultat i els impostos s’han apujat.

Comptes de les Gales i altres festes (2019). L’equip de 
govern ens ha fet arribar el següent: Despeses- 80.117 
euros/Ingressos- 41.887 euros.

La zona Industrial continua parada. Malauradament, 
botigues que donen vida al poble estan tancant i magat-
zems marxen als pobles veïns per no tenir un lloc idoni 
al poble.
Clavegueram. Entenem que seria bo d’actuar-hi ja, so-
bretot el s que quan plou no poden engolir i la porqueria 
surt.

Aquests darrers anys ens hem quedat sense Aula de 
Música, Escola de Pintura. El guardonat grup de Fanky 
,Mostres d’ Art que havien pres un caire internacional . 
Malauradament tot apunta que els nostres Gegants La 
Remei i en Miquel batejats per Gales del 1996 de mo-
ment no tornaran a ballar , felicitem a tota la gent que ha 
fet possible que els nostres Gegants ballessin arreu de 
Catalunya i estranger,

Felicitar el CE Anglès de les seves iniciatives per tal de 
commemorar el seu Centenari que és el de tots
Grup municipal PAU (Per Anglès Units) febrer 2020 feis-
boc Per Angles Units
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Anglès es mou Anglès es mou
Torneig joguina Joventut

El cap de setmana del 6,7 i 8 de 
desembre es va celebrar al camp 
de futbol la VI edició del  Torneig de 
la Joguina Solidària que organitza 
Football Technics Costa Brava i que 
era la primera vegada que se cele-
brava al nostre poble.

Durant aquests tres dies més de 
250 nens i nenes varen poder gaudir 
de la pràctica del futbol i demostrar 
la seva solidaritat, ja que han estat 
ells i les seves famílies els que han 
aportat joguines, aliments i roba que 
aniran destinats a persones de poble 
que ho necessiten.

El torneig va ser tot un èxit i es va re-
captar el següent:

• Joguines: 300
• Aliments: 308 kg
• Roba: 50 kg

Cal felicitar als organitzadors Football 
Technics Costa Brava, Club Esportiu 
Anglès, Càrites i als comerços del 
poble, ja que la seva col•laboració 
va permetre donar a tots els partici-
pants diversos obsequis (esmorzar, 
beure i detalls de la seva participa-
ció en el torneig) i sobretot a tots els 
equips participants.

Moltes gràcies a tothom!!

Aquest 2020 toca aprovar el nou Pla Local de Joventut 
(PLJ) i és per això que des de mitjans de l’any passat 
s’està treballant en la seva redacció. Però, què és exac-
tament aquest Pla? Doncs el PLJ és el full de ruta on es 
concreten les polítiques municipals en matèria de joven-
tut, o sigui quines actuacions i projectes es té intenció de 
dur a terme des de la regidoria de joventut al llarg de la 
present legislatura.
Però a part de traçar la intencionalitat política, el Pla 
és també interessant perquè es basa en una diagnosi, 
en una fotografia de la realitat juvenil municipal, que és 
el resultat de tot un procés de recerca d’informació on 
hi intervenen diferents agents socials. Així doncs, per 
una banda s’analitzen dades quantitatives existents 
sobre, per exemple, l’atur juvenil registrat, el nombre 
d’alumnes de l’Institut, l’evolució del preu mig del llo-
guer, l’edat d’emancipació, l’edat mitjana d’iniciació al 
consum de tòxics o a les relaciona sexuals, entre moltes 
altres. I per l’altra, dades qualitatives obtingudes a partir 
d’entrevistes amb professionals, com a algun membre 
de l’equip directiu de l’Institut Rafael Campalans, a la di-
rectora de la Biblioteca Joaquim Bauxell, al sergent de la 
Policia Local o a la infermera del programa Salut, escola 
i comunitat. El més important però és la participació de 
les mateixes persones joves, perquè sense la seva visió i 
percepció, el Pla no tindria sentit.
Per tant, cal remarcar els dos grups de discussió oberts 
que es van dur a terme, un per a menors d’edat i l’altre 
per a majors. Cal posar en valor l’augment de participa-
ció juvenil en el present procés en relació a fa quatre 
anys, quan es va fer el Pla Local 2016-2019. Agrair espe-
cialment la participació de l’AEiG Sant Miquel. Mencio-
nar que també es va passar un qüestionari on-line amb 
la intenció d’arribar a més joves i ampliar-ne el perfil.
Les conclusions generals del PLJ 2020-23, que esperem 
que breument s’aprovi i es pugui començar a implemen-
tar, es centren principalment en l’àmbit de la participació 
juvenil i del treball comunitari, ja que les problemàtiques 
de treball, habitatge i mobilitat són tant estructurals que 
des de la política local s’hi pot fer poca cosa.
Per altra banda, el passat divendres 7 de febrer es va 
celebrar a Sils la quarta edició de la Jornada de Delegats 
i Delegades de 2on d’ESO de la Selva, que es consolida 
com una de les activitats d’èxit que impulsa l’Oficina Jove 
de la Selva amb el suport dels i les professionals de jo-
ventut de la comarca. Enguany, van participar-hi un total 
de 103 alumnes i una trentena de tutors/es procedents 
de 17 instituts de la comarca, entre els que hi havia el 
d’Anglès. 
La jornada és un espai de formació pràctica i d’intercanvi 
on els i les joves poden treballar diverses habilitat so-
cials, comunicatives i de relació amb el grup per tal de 
desenvolupar la seva tasca com a delegats de la millor 
manera possible. És doncs una oportunitat per conèixer 
altres joves de la comarca i compartir, a partir de diver-
ses dinàmiques participatives, la seva experiència com a 
delegats/des, així com reflexionar sobre aquesta figura. 
Paral•lelament es realitza una formació adreçada als 

tutors i tutores a partir de dinàmiques que els conviden 
al debat sobre la participació de l’alumnat, el rol de de-
legats/da i del tutor i tutora en el marc dels centres de 
secundària. L’objectiu d’aquesta sessió també és facili-
tar recursos pràctics per als tutors a l’hora d’abordar la 
participació a les aules. 
Fruit del treball fet al llarg d’aquests quatre anys en coor-
dinació amb els centres de secundària, el curs passat 
es va iniciar un projecte més ampli de formació de dele-
gats als instituts i que vol complementar el treball fet a la 
jornada. Alguns dels instituts que segueixen aquesta ini-
ciativa són el Rafael Campalans d’Anglès, el Vescomtat 
de Cabrera d’Hostalric i Breda, el de Santa Coloma de 
Farners i el de Tossa de Mar.
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BUG festival Camins solidaris

Arriba el BUG 2020, la segona Mostra de Música Digital 
de la Selva

Hola veïns i veïnes d’Anglès, primer de tot ens volem pre-
sentar:

Som l’Associació Cultural Vàlvula 9102, una de les en-
titats més joves del poble, només tenim un any de vida! 
Tot i la nostra joventut, com molts ja sabreu, organitzem 
anualment un festival de música a la sala polivalent de la 
Burés: el BUG Festival, una proposta única a la zona de la 
qual volem que tot el poble en sigui partícip.

Per això us convidem a començar el compte enrere per 
la segona edició del festival, que tindrà lloc al nostre mu-
nicipi, dins de la remodelada fàbrica tèxtil La Burés, el 
dissabte 18 d’abril.

Durant 7 hores, el BUG presentarà un programa variat 
de concerts i sessions de DJ a través de propostes ar-
tístiques de diversos talents emergents locals i nacio-
nals. Des de concerts intimistes i continguts, com el de 
la càntabra GANGES o els madrilenys JUS KNO’, fins als 
sons de club més avantguardistes i ballables de la mà de 
HEADBIRDS (Banyoles), ETM (Barcelona) i ANTIDRONE 
SQUAD (Mallorca).

Una de les novetats d’enguany serà un petit escenari 
diürn i gratuït al centre del poble. Funcionarà de les 12 
del migdia a les 3 de la tarda i comptarà amb les actua-
cions dels locals MikVa i DJ Elektrik. Ideal per començar 
a escalfar motors amb un vermut a la mà

Per a més informació, podreu visitar la web bugfestival.
cat o a instagram @bugfestival

Entrades a la venda a través de www.eventbrite.es (12 
€). Per accedir al recinte s’ha de ser major d’edat.

El pròxim 22 de març celebrarem la 
4a edició de CAMINS SOLIDARIS ,  una 
marxa popular i solidària que orga-
nitzem des de la Delegació d’Anglès 
de la Fundació Oncolliga Girona, 
amb la col·laboració de l’Ajuntament 
d’Anglès, el Consell Comarcal de la 
Selva i els comerços del poble. Com 
és habitual, es faran dues marxes 
CAMINS DE SANT AMANÇ i CAMINS 
DE LA ROCASSA, amb uns recorre-
guts de 7Km i 14Km respectivament. 
Els participants podran gaudir de ra-
cons naturals de singular bellesa i 
conèixer les principals capelles i llocs 
d’interès d’Anglès (Sant Amanç, Mi-
nes de Sant Pere, Font dels Gossos, 
La Rocassa,...). El preu és de 10€ per 
als adults i 8€ per als menors de 16 
anys, i inclou avituallaments, entre-
pà calent (botifarra) i una bossa de 
bunyols artesans que es faran in situ. 
Tots els beneficis d’aquesta cursa 
solidària es destinaran a ajudar els 
malalts de càncer a través dels ser-
veis que ofereix l’Oncolliga. 

Estem convençuts que molts de vo-
saltres ja coneixeu la nostra entitat, 
però volem aprofitar aquest espai 
per explicar-vos una mica qui som i 
què fem. Començarem fent una pin-
zellada sobre què és la Fundació i  
quins són els serveis que ofereix. 

La Fundació Oncolliga Girona és 
una entitat sense ànim de lucre que 
va néixer amb la intenció de millorar 
la qualitat de vida dels malalts de 
càncer i els seus familiars. Amb el 
pas del temps, l’entitat ha ampliat la 
seva mirada i ha apostat també per 
la promoció de la salut i la sensibi-
lització de la societat, sense oblidar 
la seva finalitat principal: donar res-
posta a les necessitats que les ins-
titucions públiques no cobreixen fa-
cilitant recursos humans i materials 
que contribueixin a fer més còmode 
la vida de les persones que pateixen 
una malaltia oncològica. Recursos 
com el suport psicològic, el servei de 
fisioteràpia a domicili, el banc de pe-
rruques, el préstec de material tècnic 
o ortopèdic, la llar-residència a prop 
de l’hospital, el drenatge limfàtic, la 

gimnàstica i la marxa nòrdica tera-
pèutica, l’estètica oncològica... Una 
llarga llista de serveis i suports que 
els malalts i familiars agraeixen molt 
quan han de fer front a un procés on-
cològic. 

Per tirar endavant aquests serveis es 
necessiten recursos econòmics que 
s’aconsegueixen, en gran part, grà-
cies a les activitats benèfiques i so-
lidàries que s’organitzen des de les 
90 delegacions que hi ha repartides 
per totes les comarques gironines.  
Per a nosaltres és un orgull formar 
part d’aquesta gran xarxa solidària 
que és l’Oncolliga i intentem posar-hi 

el nostre granet de sorra organitzant 
cada any els Camins Solidaris o par-
ticipant a la Fira de Sant Antoni amb 
una parada de coques casolanes.

Res de tot això no seria possible sen-
se el vostre suport, per això us ani-
mem a seguir col·laborant amb no-
saltres tot fent nostre un dels lemes 
de l’entitat: “Ajuda’ns a ajudar”. 

Si voleu més informació us convidem 
a visitar la pàgina web: http://www.
oncolligagirona.cat

Fundació Oncolliga Girona- Delega-
ció d’Anglès 

Camins solidaris que ens ajuden a ajudar
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Comerciants, Goufone, CE Anglès

Campanya de Nadal dels comerciants

L’Elisabet Conesa ha estat la guanyadora del sorteig de 
la campanya de Nadal dels comerciants d’Anglès realit-
zat el dissabte 18 de gener durant la fira de Sant Antoni.

Els comerciants d’Anglès us volem agrair a tots els parti-
cipants per la confiança i per seguir apostant pel comerç 
de proximitat.

Goufone desplegarà la seva fibra òptica a Anglès

L’empresa de telecomunicacions Goufone va explicar di-
vendres 24 de gener a la sala Fontbernat com es farà el 
desplegament de la seva xarxa de fibra òptica a Anglès.

Tenen previst que es comenci a fer el desplegament el 
mes de febrer i això significa que podreu començar a 
contractar els serveis de fibra òptica de cara a la prima-
vera. En total Goufone desplegarà uns 24 km de fibra per 
cobrir tot el municipi.

Goufone va néixer l’any 2015 a Gurb amb l’objectiu de 
fer arribar Internet a aquelles poblacions a on les grans 
companyies no hi arribaven i ja porta més de 500 quilò-
metres desplegats de xarxa de fibra òptica pròpia a 10 
comarques de Catalunya. Ofereix serveis d’Internet, tele-
fonia mòbil i telefonia fixa sempre amb uns preus justos, 
amb IVA inclòs i sense permanència.

Un dels seus punts forts, és l’atenció a l’usuari. Té el Call 
Center a Osona i per això, si mai tens un problema, par-
laràs amb una persona i no amb una màquina. A més, 
sempre fan servir les últimes novetats tecnològiques per 
oferir-te el millor servei.

Si tens qualsevol dubte o vols consultar les seves tarifes 
ho pots fer a www.goufone.com o trucar al telèfon gratuït 
800 678 010.

Llibre pels 100 anys del Club Esportiu Anglès

El club fa 100 anys aquesta temporada i està mirant de 
fer un petit llibre de record. Sí algú té fotografies del C.E. 
Anglès de qualsevol època agrairem que les deixés al pa-
velló o al bar del camp de futbol.

Informar-vos també que s’ha fet una samarreta especial 
del centenari i que tothom que en vulgui una pot encarre-
gar-la en el bar del camp de futbol.

Felicitacions i Reconeixements Agraïments

Entre els dies 8 i 9 de febrer es va omplir el camió de la 
brigada 15 vegades de deixalles  recollits a les lleres del 
Ter i Riera d’Osor (principalment plàstics i teixits).

Moltíssimes gràcies a tota la gent que ha ajudat a deixar 
en condicions un bé comú com és el nostre entorn natu-
ral i fluvial. I moltes gràcies també a la fleca Can Centena 
per la col·laboració amb la Coca que estava boníssima!

El cap de setmana de l’1 i 2 de febrer es van disputar a 
Anglès diverses proves d’agility. La Laia Planas d’Anglès, 
amb la seva gossa Laika, van guanyar la competició de 
la primera divisió.  Les proves van estar organitzades pel 
Club Connecting Dogs amb la col·laboració del Club Es-
portiu Anglès i L’Ajuntament d’Anglès.  Felicitats a tots 
els participants i guanyadors de les diferents categories.
Anglès tornarà a ser la seu d’una prova d’Agility ben 
aviat: els dies 13 i 14 de juny es disputarà a la nostra vila 
la Copa Catalunya d’Agility.

En Xevi Bassas, va fer el 3r calaix del podi a la cursa or-
ganitzada per Club Ciclista Farners. I amb aquest 3r lloc 
s’assegurava el campionat de BTT GP LA SELVA, catego-
ria e-bike. Moltes Felicitats.

En Jordi Bosch (pilot) i 
en Joan Carrerias (co-
pilot) en mans d’un 
Peugeot 208 R2 de 
l’equip Jimy Motors-
port van aconseguir 
una cinquena posició 
scratch i una primera 
posició de grup i clas-
se en la 7 edició del 
Ral·li de Lloret de Mar, 
prova inaugural del 
campionat de Cata-
lunya de ral·lis. Moltes 
Felicitats.
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Biblioteca

Escrit Butlletí Municipal. Febrer-Març 2020

La Biblioteca Joaquim Bauxell és l’espai municipal 
d’accés lliure i gratuït que ofereix a la ciutadania un es-
pai de trobada, un centre de recursos i un ampli ventall 
de serveis i activitats.

Ara fa 4 anys que es van obrir les portes d’aquest nou 
equipament amb una mitjana de més de 32.000 usua-
ris que ens visiten durant l’any. Hem arribat als gaire-
bé 20.000 documents i tenim una mitjana de més de 
13.200 préstecs l’any. Gràcies a tots vosaltres per fer-ho 
possible!

A més del fons de la pròpia biblioteca, cal afegir que es 
treballa amb xarxa amb tot el sistema de lectura pública 
de Catalunya, per tant, es poden demanar documents de 
qualsevol de les biblioteques catalanes. També, cal tenir 
en compte la nova plataforma eBiblio http://catalunya.
ebiblio.cat que permet accés i préstec de continguts digi-
tals amb el mateix carnet de la Biblioteca: tant llibres di-
gitals (ebooks) com revistes, sèries, música o pel·lícules a 
la vostra butxaca! S’hi connecta a través de la web o amb 
la descàrrega de l’APP al mòbil o tauleta.

Aquest any passat s’ha arribat a la xifra de 259 activitats 
superant els 5.180 assistents. Us animem a participar-
hi! Les properes seran: cada mes es realitzarà un taller 
sobre mòbils, tauletes, app o xarxes socials, són tallers 
de 3 hores cadascun (dimecres matí) ; club de lectura 
“llegir el teatre” (17 de març) i posterior sortida al TNC; 
taller d’històries per a nadons (14 de març); xerrada 
sobre “Residu zero” a càrrec de l’experta Esther Peña-
rrubia (26 de març); a més de les habituals com cada 
divendres hora del conte, cada dimecres taller de labors 
(patchwork, costura, ganxet i crochet), i 1 cop al mes cin-
efòrum, taller de meditació, tertúlia literària, etc.

Podeu consultar tota la nostra programació a través de 
Facebook, a la nostra web o donar-vos d’alta a la llista de 
difusió de whatsapp al 679.41.54.43

Agraïm a totes les persones voluntàries que de manera 
desinteressada veniu a la Biblioteca a oferir-vos per tal 
de fer una xerrada, un taller, una presentació o un es-
pai d’intercanvi de coneixements. Gràcies a vosaltres, tot 
això és possible!

Institut Rafael Campalans

Amb aquestes línies esperem que ens coneixeu una 
mica més bé. Teniu més informació sobre nosaltres i les 
nostres activitats a www.institutcampalans.net

Ens formem per combatre el bullying
Conscients que l’assetjament escolar o bullying és una 
preocupació social, hem fet una aposta decidida per 
combatre’l. Com que el primer pas és saber reconèixer-
lo, valorar-lo i tractar-lo, i com que també estem compro-
mesos amb la formació permanent, el professorat del 
centre participem en un curs que ens ha d’oferir estratè-
gies que ens ajudin a protegir millor l’alumnat i a oferir-li 
un acompanyament socioemocional. El curs, inclòs en el 
Pla de Formació de Zona oficial, és impartit per l’equip 
SEER (Salut i Educació Emocional), entitat que es dedica 
a portar el creixement personal als entorns de l’educació 
i la salut. També hem creat una comissió especialitza-
da que ha d’impulsar un protocol d’actuació contra 
l’assetjament i el ciberassetjament i, a més, permetre 
que l’Institut Rafael pugui obtenir un certificat en bones 
pràctiques davant del bullying.

L’artteràpia com a eina i com a acompanyament
Aquest curs 2019-2020 duem a terme un projec-
te d’Artteràpia amb part de l’alumnat d’ESO. Amb la 
col·laboració de l’associació Altrart d’Olot i la coordinació 
del Departament d’orientació del nostre Institut, aquesta 
activitat ofereix un treball continuat i profund que permet 
als nois i noies potenciar la comunicació de les seves 
emocions, així com trobar estratègies que els ajudin a 
superar dificultats i guanyar confiança en ells mateixos; 
tot plegat, mitjançant el fer artístic.

Projecte GEP
Des del curs 2016-2017 formem part activa del projec-
te de la Generalitat de Catalunya anomenat Generació 
Plurilingüe (GEP), que consisteix a utilitzar de forma na-
tural, creativa i rigorosa la llengua anglesa en matèries 
no lingüístiques del nostre centre, així com en situacions 
no lectives. D’aquesta manera, afavorim un aprenentat-
ge significatiu d’un idioma tan important al nostre temps 
com és l’anglès. D’altra banda, com que el GEP basa les 

seves metodologies de treball en una mirada molt més 
competencial i centrada en la diversitat de l’alumnat, 
ens permet d’arribar millor tant a noies i nois que nor-
malment obtenen bons resultats, com a aquells que no. 
Com veieu en la imatge, en ocasions compartim la nostra 
experiència en aquest camp amb altres centres. 
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Cap  Avis - Molí de Cuc

El Centre de Dia

El centre de dia “El molí de cuc”, és un recurs d’atenció 
diürna de titularitat municipal, que és gestionat per Su-
mar Serveis públics d’Acció Social de Catalunya des de 
l’any 2017.
Al Centre treballem amb l’objectiu de millorar el benestar 
de les persones que atenem, combinant una l’atenció in-
dividualitzada, oferint cada dia activitats estimuladores 
i rehabilitadores en grup i individualment, i afavorint la 
convivència en grup, per potenciar també la socialització.
Les activitats que s’organitzen van dirigides a potenciar 
al màxim l’autonomia i treballar des d’una mira centrada 
en les capacitats, vetllant perquè es respectin les pre-
ferències i interessos de les persones que atenem, sem-
pre que sigui possible. Es busquen sempre activitats que 
siguin significatives per a les persones, és a dir, que ells 
sàpiguen amb quina finalitat i perquè fem les coses.
Des del centre es treballa per generar un espai familiar 
i proper en el qual les persones se sentin còmodes i el 
més semblant a una llar. On potenciem les activitats de 
la vida diària, com a activitats terapèutiques, ja que per a 
moltes de les persones que atenem, sobretot les dones, 
la realització de les activitats de la vida diària com parar i 
desparar la taula, o plegar roba, escombrar, regar, cuidar 
les plantes, són activitats que han realitzat al llarg de la 
seva vida i per tant li troben sentit i utilitat.
Per tant animem i convidem a tota persona que vulgui a 
venir a conèixer i veure tot el que fem! Obrim des de les 
8 del matí fins a les 19 h de la tarda. Gaudim de servei 
de transport adaptat, així com oferim un servei extern de 
podologia per a qualsevol persona a partir de 65 anys. 
Només cal que truqueu al centre i us informarem.

Llar de Jubilats d’Anglès i 
comarca «l’Amistat»

La Llar de Jubilats 
“l’Amistat” és una associa-
ció que té per funció procu-
rar pel benestar i alegrar a 
la gent gran fent xerrades 
sanitàries, dels cossos de 
seguretat, fent la Quina, 
fent un berenar un cop cada 
mes i els balls de cada dia 
de festa. També celebrem 
el Carnestoltes, la Revetlla 
de Sant Joan, el Ressopó 
de Gales i l’Acomiadament 
de l’Any.

Actualment estem prepa-
rant l’homenatge el soci 
d’aquest any i tenim pre-
vistes dues excursions: una 
a Eivissa pel mes de maig 
i una altra, el setembre, 
a la comarca del Perigord 
(França).

El mes de maig també po-
sarem en funcionament un 
grup de Whatsapp perquè 
els socis que vulguin pu-
guin estar ben informats 
de tot el que tingui a veure 
amb la Llar.

A més, continuem amb els 
serveis de podologia, de 
perruqueria per a senyores 
i senyors, sala de lectura i 
espai per passar la tarda.

En els propers butlletins us 
seguirem informants de les 
nostres activitats.

En Gaspar d’Anglès

No hi ha cap més anglesenc que celebri el seu Sant el dia 
de Reis. I és que es diu Gaspar, com el Rei Mag! El passat 
15 de gener va fer 89 anys i té el cap molt clar.

Gaspar, com et sents havent fet 89 anys? Quins records 
et venen al cap?
- Doncs mira, què vols que et digui. Tots els de la meva 
quinta ja són morts. Quan era jove, vaig treballar 4 anys 
a les mines i després a bosc. De vegades marxava tota 
la setmana i fins i tot 15 dies però la xicota no volia que 
marxés tants dies!
Sempre has viscut al carrer Nou? D’on ve el nom de “Cui-
xa”?
- Sí, fa més de 200 anys que la casa on visc es va cons-
truir. Quan l’estaven fent, es veu que va caure un home 
d’una bastida i es va trencar la cuixa, i a partir de llavors 
tothom en va dir “Can Cuixa”. Això va passar a l’època dels 
meus avis i m’ho va explicar el meu pare, perquè als meus 
avis paterns no els vaig conèixer.

Tu vas ser un dels fundadors de la Cooperativa Agrícola 
l’Aliança, com era treballar el camp abans i com ho veus 
ara?
- Vam fundar la Cooperativa Agrícola l’Aliança amb el Ca-
brer, que encara és viu, i el seu germà, que ja és mort. Ara 
ja no hi ha ningú que vulgui treballar la terra.
La gent d’abans eren més nobles que ara. Ajudaven als 
amics i veïns amb el que fes falta. Jo havia anat a ajudar 
gent que no podia treballar que eren de l’edat del meu 
pare. En Josep de la casa nova i jo, ens en cuidàvem de 
l’hort d’aquesta gent. Ara els “quartos” fan tornar boja a 
la gent. Encara sort que el que té una bona bossada no se 
la pot endur al més enllà.
I què recordes del poble i d’aquest carrer en particular?
- Recordo molt bé tota la guerra civil. A Ca la Mercè hi pas-
sava un reg i hi havia una acàcia molt gran, una que no 
podies ni abraçar sencera. Va fer molt de vent, la va tom-
bar i van fer falta molts homes amb xerracs per treure-la 
del mig. Això va passar el primer any de guerra. 
Me’n recordo de tots els d’aquest carrer que van morir a 
la guerra, eren 6. I dos van morir afusellats. Un era del 
comitè dels rojos i era molt bona persona. A l’altre només 
el van afusellar perquè havia robat unes eines per fer car-
bó. L’últim any de guerra vàrem passar molta gana, però 
encara en vam passar més a la postguerra. 
A la fàbrica, a l’any 50, la meva mare guanyava 100 pes-
setes a la setmana. Els de la meva edat, amb 14 o 15 
anys, guanyàvem 10 duros. Després em van posar d’aju-
dant de ferrer i llavors vaig guanyar 26 duros. I més tard 
vaig arribar a cobrar 300 pessetes. Llavors me’ls vaig gas-
tar en coses que no hauria d’haver-me’ls gastat. És el que 
et dic, que els “quartos” no fan cap bé.
Molt més tard, també recordo quan el Rissec va arrosse-
gar arbres i va taponar el pont. Es va inundar tot això da-
vant del CAP i Ca la Mercè.
Gràcies Gaspar, molt interessant tot això que expliques. 
Ho publicarem al butlletí, què et sembla? Et puc fer una 
foto?
Llavors es posa guapo, amb la jaqueta amb l’escut del 
Barça, i el puro a la boca. La seva cuidadora li diu que que-
darà millor sense el 
puro i li treu un mo-
ment. Li faig quatre 
fotos i m’acomia-
do agraint-li el seu 
temps. Mentre pujo 
el carrer sento com 
en Gaspar reclama 
el seu puro i la se-
nyora li diu que no 
sap què n’ha fet. 
“No em fotis eh, 
que m’has amagat 
el puro, vull el meu 
puro!” li deixa anar 
ell. 
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Informació de servei Informació de servei
Farmàcia de guàrdiaNaixements: 

20.09.2019 Robin Singh Jakhu, fill de Preeti i Rajvinder
05.11.2019 Amina Kaaouach Rachidi, filla de Mohamed i
  Jama
06.11.2019 Alba Costa Casadevall, filla de Jaume i Núria
17.11.2019 Yasmin Zouyhel, filla de Bilal i Rabab
22.11.2019 Omar Manouach Manouach, fill de Mohamed i 
 Naima
22.11.2019 Jordi Boix Lara, fill de Alex i Aida
24.11.2019 Rayan El Amerany Assouilah, fill de Mohammed
 i Fatima
11.12.2019 Greta Arbat Magentí, filla d’Arnau i Cristina
13.12.2019 Abderrahman Serroukh Jbari, fill de Nourdin i
 Kaoutar
16.12.2019 Oriol Riera Urrutia, fill de Eduard i Mirian 
 Yamileth
18.12.2019 Ayoub Zerouali Zerouali, fill de El Bschir i 
 Fatima
13.01.2020 Gina Bellver Cuesta, filla de Gerard i Monica
16.01.2020 Marc Figueras Kiss, fill de Levente i Tania
20.01.2020 Youssef Barrahou fill de Mimoun i Chakira

Matrimonis:
15.11.2019 Fernando Miguel Montero Funes i Elisabet 
 Adan Botia
28.12.2019 Ignasi Piñol Fort i Joan Segur Peracaula

Defuncions 
31.10.2019 Maria Casanovas Culubret, 95 anys
03.11.2019 Antònia Parramon Clermont, 79 anys
08.11.2019 Juan Montero Mora, 84 anys
14.11.2019 Maria Fages Bruns, 93 anys
15.11.2019 Rosa Boada Mora, 61 anys
18.11.2019 Gemma Maxe Aymami, 46 anys
25.11.2019 Joan Esqueu Dalmau, 76 anys
26.11.2019 Francesc Xavier Prades Pallissa, 89 anys
26.11.2019 José Maria Ramírez Gómez, 72 anys 
03.12.2019 Narciso Masachs Bonmatí, 85 anys
09.12.2019 Concepció Balaguer Verdaguer, 83 anys
15.12.2019 Lluís Juan S. Campmajó Sarsanedas, 87 anys
05.12.2019 Josep Pidemunt Muñoz, 79 anys
24.12.2019 Eugeni Torras Roca, 83 anys
26.12.2019 Casilda Reverter Tarrats, 91 anys
27.12.2019 Àngela Xifra Comas, 65 anys
31.12.2019 Anna Maria Boada Clos, 54 anys
11.01.2020 Ferran Pérez May, 87 anys
13.01.2020 John Douglas Millar, 86 anys
23.01.2020 Joan Salvans Bosch, 88 anys
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